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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012.

évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kíváno k

intézni a nemzetpolitikáért felel ős tárca nélküli miniszterhez, mint a tárgyban illetékes

kormánytagho z

„Miért nem jut a kárpátaljai magyar egészségügyi dolgozónak szánt 100 millió forinto s

támogatásából a gyógyszerészeknek és mentősöknek is? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

A Bethlen Gábor Alap Zrt . (BGA) honlapján olvasható felhívás szerint pályázati

formában akár 100-150 .000 forint/fő magyar állami támogatást is kaphatnak a Kárpátaljá n

„magyar nyelven szolgáltatást biztosító egészségügyi dolgozók.” Ezt azonban a kiírás szerin t

csak azok adhatják be, akik orvosi vagy „ápolói, felcseri, szülészeti, egyéb a közvetlen

betegellátásban felmerülő egészségügyi szakfeladatokat látnak el”, kihagyva például a

„közvetlen betegellátásban” szintén kiemelt szerepet betöltő gyógyszerészeket és ment ősöket

a felsorolásból és így a támogatottak köréb ő l . Az utóbbi hetekben több megkeresés is eljutot t

hozzám, az érintettek nevében és kérése fordulok tehát most Önhöz .

Az érintettek egy csoportja nemrég levélben tettek panaszt Pappné Popovics Juditnál ,

a BGA Támogatási Programok Osztályának vezet őjénél, aki válaszlevelében egyetértett a



helyzetet sérelmezőkkel és ígéretet tett arra, hogy amennyiben a jövőben hasonló pályázati

kiírások lesznek semmiképp nem fognak megfeledkezni a mentősökrő l . Ennyi azonban, és

nem több !

Tisztelt Miniszter Úr!

A Jobbik kezdettő l fogva támogatta a kormány kárpátaljai magyarokat megsegítő
pénzügyi-támogatási lépéseit . Ugyanakkor már a kezdeményezés bejelentése után felhívtuk a

figyelmet arra, hogy nem szabad különbséget tenni kárpátaljai magyar és kárpátaljai magya r

között, illetve el kellene érni az ukrán kormánnyal azt, hogy e támogatások ne legyene k

adókötelesek, ne magyar adófizet ők pénzébő l segítse a kormány Kijev háborúját . Mert hogy

most lényegében ez (is) történik . Ezen sajnos máig nem sikerült változtatni .

Véleményünk szerint a jelenlegi rendkívül nehéz gazdasági helyzetben minden

kárpátaljai magyar egészségügyi dolgozót adómentes támogatásokkal kellene segítenie a

Kormánynak a pedagógusokkal és a lelkészekkel együtt. Már csak azért is, mert e

támogatások adóbevallásban való szerepeltetése esetén szociális juttatásoktól eshetnek el a z

igénylők, így sérül a segítségnyújtás alapelve. Ezen felül azonban elengedhetetlen volna

álláspontom szerint a kárpátaljai magyar nyelvű média és könyvkiadás támogatása, illetve a

kárpátaljai magyar családoknak vagy a magyar munkahelyeket teremt ő , fenntartó helyi

magyar vállalkozóknak nyújtott segítség is, hisz az ő helyzetük is elmondhatatlanul nehéz .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Véletlenül vagy szándékosan hagyták ki a 100 millió forintos keretösszegű „Magyar

nyelven szolgáltatást biztosító egészségügyi dolgozók támogatása” c . pályázat

támogatottainak köréből a kárpátaljai magyar gyógyszerészeket és mentősöket?

- Ha igen, kívánják-e ezt a mulasztást korrigálni, és ha igen, akkor hogyan ?

Ha nem, mi az oka annak, hogy e két, a „közvetlen betegellátás” terén

megkerülhetetlen dolgozói csoportot nem tartja támogatásra érdemesnek a

Kormány?

- Pontosan milyen és mekkora pénzügyi tehervonzata(i) van(nak) „A kárpátalja i

magyar nyelvű közoktatásban dolgozók támogatása”, a „Kárpátaljai óvodai

gyermekétkeztetési program”, a „Magyar nyelven szolgáltatást biztosít ó

egészségügyi dolgozók támogatása” és a „Művészeti, illetve zeneiskolák magyar



nyelven oktató pedagógusainak támogatása" c. támogatások során kifizetett

pénzösszegeknek? A hatályos ukrán jogszabályok szerint milyen arányban és milye n

jogcímeken kerülnek ezen összegek a központi ukrán állami költségvetésbe, illetv e

maradnak helyben, Kárpátalján ?

- Milyen konkrét törekvés volt a Kormány részéró7 arra, hogy ezen összegek adóját

csökkentsék? Ha igen, ezek milyen eredménnyel jártak, ha nem, miért nem ?

- tisztában van-e a kormány azzal, hogy sokan azért nem adták be valamely

támogatásra a kérelmüket, mert az adóköteles és nem akarták kockára tenni a neki k

járó szociális juttatásokat ?

Budapest, 2015 . november 11 .

S ávay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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